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Popescu: Dupa 1 aprilie, cred ca vom asista la o scadere a pretului la gaze; jocurile

geopolitice nu vor mai fi asa evidente

Ministrul Energiei, Virgil Popescu, considera ca dupa 1 aprilie vom asista la o scadere a pretului la gaze

naturale sustinuta în mod natural de scaderea consumului si de încalzirea vremii, în timp ce "jocurile

geopolitice pe piata gazului nu vor mai fi asa evidente".

 

"Dupa 1 aprilie, practic vremea începe sa se încalzeasca, probabil si jocurile geopolitice pe piata gazului nu vor

mai fi asa evidente. Cred ca vom asista la o scadere a pretului la gaze naturale, natural pâna la urma: scaderea

consumului, încalzirea vremii, ceea ce va aduce o corectie a pretului si la energia electrica, dar nu la nivelul anului

trecut sau a celui de acum doi ani. Urmarim foarte atent piata ca sa stim ce vom face si dupa 1 aprilie. Vineri, de

exemplu, plec la Consiliul de ministri pe energie si unul din subiecte este pretul gazului, pretul energiei, sa vedem

ce masuri putem lua la nivel comunitar pentru a atenua aceste socuri", a declarat, marti seara, la B1 TV, ministrul

Energiei.

 

El a precizat ca nu doar consumatorii casnici vor avea facturi mai mici la gaze dupa 1 aprilie ci si consumatorii

industriali, care vor avea "un gaz disponibil la un pret mai mic".

 

Întrebat ce masuri va lua ca sa nu se repete din toamna ceea ce s-a întâmplat în prezent pe piata de energie, Virgil

Popescu a precizat ca sunt multe lucruri pe care le are pe agenda în domeniul gazului natural si în cel al energiei

electrice, iar dupa ce acestea vor fi finalizate le va prezenta public.

 

"În domeniul energiei electrice ne-am apucat deja de aceasta treaba. Pe 31 decembrie au aparut modificari la legea

energiei electrice si a gazelor naturale (...), pe lânga faptul ca am introdus în lege, transpunând directiva europeana,

contractele bilaterale. Azi am discutat la Guvern si o preluam la minister sa discutam cu ANRE, cu Consiliul

Concurentei, cu furnizorii, cu producatorii, sa operationalizam aceste contracte bilaterale, pentru ca daca le

încheiem, nu ca acum pe un an de zile, ci pe 3 - 4 - 5 ani de zile atunci vom avea si o predictibilitate de pret si

pentru industrie si nu vor mai fi supusi unor fluctuatii de preturi. Se întâmpla ceva automat, a crescut pretul, ai un

contract, pretul ramâne cel din contract, câstiga si producatorul pe o predictibilitate si consumatorul", a precizat

ministrul.

 

De asemenea, seful de la Energie a subliniat ca a fost eliminat si monopolul Bursei pe energie electrica OPCOM,

iar Bursa Româna de Marfuri va opera si pe energie electrica. "Vrem sa avem o piata mult mai functionala. Va mai

opera înca o bursa în România, Bursa Româna de Marfuri, care este pe gaze în momentul de fata, dar va opera si

pe energie electrica. Am eliminat monopolul Bursei pe energie electrica OPCOM, tocmai pentru a exista platforme

mai interesante, poate nu toate lucrurile s-au putut face pe platforma OPCOM. De asemenea, un lucru foarte bun

pentru oameni si la asta am tinut foarte mult si am reusit sa îl operationalizam: pentru toti cei care vor reusi sa

acceseze Fondul de Mediu sau Fondul de la Ministerul Energiei, pentru companii, care îsi vor monta panouri

fotovoltaice pe casa, daca îsi dimensioneaza panoul, vor putea sa devina pur si simplu independenti si sa nu mai

plateasca deloc energia electrica si sunt valabile pentru ambele tipuri", a explicat Virgil Popescu.

 

Potrivit sursei citate, prin noua lege a energiei electrice, primavara si vara când se produce în exces energie omul o

poate da în sistem, iar furnizorul o ia ca si un împrumut, iar în perioada de iarna sau atunci când nu se produce

energie si-o ia înapoi si o utilizeaza. "Pâna acum nu putea sa fie independent si trebuia sa plateasca diferenta.

Furnizorul îi lua acea energie, era obligat sa îi ia acea energie, dar îi dadea 20 de bani, adica îi dadea un pret de

nimic si nu era stimulativ. Acum, inclusiv fara un ajutor din partea Fondului de Mediu sau Fondul de la minister

aceasta investitie se recupereaza în 3 ani de zile. Un avantaj enorm care poate replicat de la 1 kw pâna la 200 de

KW, inclusiv pentru IMM-uri. 200 de KW înseamna într-un an de zile 240 MW, pentru o firma suficient de
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maricica care consuma va fi un avantaj enorm", a afirmat ministrul.

 

Întrebat cum poate fi redusa dependenta Europei si a României de Rusia si de ceea ce se întâmpla la granita cu

Ucraina, ministrul a raspuns: "La asta lucram, unele lucruri se pot spune public, dar altele nu. Europa din pacate

este dependenta mai mult decât noi de gazul rusesc, dar si noi în perioada de iarna, avem nevoie de importuri si ne

uitam cu îngrijorare la ce se întâmpla în Ucraina, nu stam impasibili. Acolo daca se întâmpla ceva va afecta

întreaga Europa. Avem diferite scenarii în calcul si stim ce avem de facut".
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